



ດັດແປງໃໝ່

ພື້ນຖານຂອງການເບິ່ງແຍງດູແລ

ຄຳສັບ

A

ຄຳສັບ	ການຕີຄວາມຫມາຍ
ການປະຖິ້ມ	ການປະໄວ້ ຫລື ການຫນີປະຄົນໃດຄົນນຶ່ງໂດຍປາສຈາກຫົນທາງທີ່ຈະເບິ່ງແຍງດູແລຕົວເຂົາເຈົ້າເອງ
ທ້ອງ	ເຄິ່ງທາງລຸ່ມຂອງລຳຕົວຂອງຮ່າງກາຍ
ການກົດຂີ່ຂົ່ມເຫັງ	ການກະທຳ ຫລື ການບໍ່ກະທຳໂດຍເຈດຕະນາຊຶ່ງນຳພາໄປສູ່ອັນຕະຣາຍ
ການຝັງຢ່າງຈິງຈັງ	ຫົນທາງນຶ່ງຂອງການຝັງຊຶ່ງຕັ້ງໃຈໃສ່ທັງຫມົດອີກຄົນນຶ່ງ ແລະ ໃຫ້ແນ່ໃຈວ່າທ່ານເຂົາໃຈໃນສິ່ງທີ່ຖືກເວົ້າອອກມາ
ກິຈກັມຂອງການດຳລົງຊີວິດປະຈຳວັນ (ADLs)	ກິຈກັມການເບິ່ງແຍງດູແລສ່ວນຕົວໃນແຕ່ລະວັນ, ລວມເອົາການອາບນ້ຳ, ການເຂົ້າຫ້ອງນ້ຳ, ການນຸ່ງເຄື່ອງ, ການຕົບແຕ່ງຕົວ, ການອະນາມັຍ, ການເຄື່ອນໄຫວໄປມາ ແລະ ການກິນອາຫານ
ຄວບຄຸມເບິ່ງນຳ	ເພື່ອຈະເອົາໃຫ້ ຫລື ໃຊ້ສິ່ງໃດສິ່ງນຶ່ງໃຫ້ຄົນໃດຄົນນຶ່ງ
ຄຳຊີ້ນຳລ່ວງຫນ້າ	ໃບຫນັງສືຄຳຊີ້ນຳຊຶ່ງອະທິບາຍຈຸດປະສົງຂອງບຸກຄົນກ່ຽວກັບການຕັດສິນໃຈທາງດ້ານພະຍາບານແລະສິ່ງທີ່ຕ້ອງໄດ້ເຮັດຢູ່ໃນເຫດການທີ່ເຂົາເຈົ້າກາຍເປັນຜູ້ບໍ່ສາມາດທີ່ຈະທຳການຕັດສິນໃຈໃຫ້ເຂົາເຈົ້າເອງໄດ້
Adult Family Home	ການອາໄສຢູ່ໃນເຮືອນ, ເປັນກຸ່ມ 2 - 6 ຄົນ, ຊຶ່ງໄດ້ຮັບອະນຸມັດໃຫ້ໄດ້ຮັບການເບິ່ງແຍງດູແລໃຫ້ຕະລອດ 24 ຊົ່ວໂມງ.
ສະນັບສະນູນ	ເພື່ອຈະຮູ້ມູ ຫລື ທຳການກະທຳໃຫ້ຄົນໃດຄົນນຶ່ງ ຫລື ສິ່ງໃດສິ່ງນຶ່ງ
ການແກ່ອາຍຸ	ການດຳເນີນການແກ່ອາຍຸທາງດ້ານຮ່າງກາຍ ແລະ ຈິດໃຈ
AIDS (ໂຮກພູມຄຸ້ມກັນບົກຜ່ອງ)	ພະຍາດທີ່ໂຈມຕີຮະບົບພູມຄຸ້ມກັນຂອງຮ່າງກາຍ, ການກົດກັ້ນຮ່າງກາຍຈາກການຕໍ່ສູ້ນຳການຕິດເຊື້ອໂຮກ
ການແຈກກະຈາຍທາງອາກາດ	ການສົ່ງຜັດນຳພະຍາດຕິດຕໍ່ທາງອາກາດ
ໂຮກແພ້ສິ່ງຕ່າງໆ	ຄວາມຮູ້ສຶກໄວສູງ ແລະ ປະຕິກິຣິຍາຕໍ່ທາດບາງຢ່າງ (ເຊັ່ນວ່າອາຫານບາງຢ່າງ, ຝຸ່ນເກສອນດອກໄມ້, ໄລເຜິ້ງຕອດ)
ພະຍາດອອລຊາຍເມີ Alzheimer	ໂຮກໃນສະມອງທີ່ຄົບຫນ້າ, ເຊັ່ນໂຂມ ຊຶ່ງສະທ້ອນເຖິງຄວາມຊົງຈຳ, ການຕັດສິນໃຈ, ແລະ ບຸກຄະລິກພາບ
ການຍ້າຍວິນວຽນໄປມາ	ການດຳເນີນການຍ່າງ ຫລື ເຄື່ອນຍ້າຍໄປມາ
ຂອງຂວັນຈາກຮ່າງກາຍ	ຄຳຊີ້ນຳລ່ວງຫນ້າຊຶ່ງກ່າວເຈາະຈົງວ່າພາກສ່ວນຂອງຮ່າງກາຍຂອງຄົນອື່ນໃດຈະຖືກໃຊ້, ຫລັງຈາກການເສັຽຊີວິດ, ສຳລັບຈຸດປະສົງຂອງການຜາຕັດປ່ຽນອະວັຍຍະວະຫລືການຄົ້ນຄົ້ວ
ເຮືອງກ່ຽວກັບຮ່າງກາຍ	ໂຄງຮ່າງຂອງຕົນຕົວ
ບໍ່ອອກນາມ	ບໍ່ອອກຊື່ ຫລື ຊື່ບອກຕົວ

ຜະແນກ APS	ຜະແນກປ້ອງກັນຜູ້ໃຫຍ່, ໜ່ວຍນຶ່ງຢູ່ພາຍໃນກົມ DSHS ທີ່ຮັບເອົາສາຍໂທເຂົ້າມາ ແລະ ສືບສວນການກົດຂີ່ຂົ່ມເຫັງທີ່ນຳສົ່ງສັບຢູ່ໃນເຮືອນຂອງຕົນເອງ ຫລື ຫ້ອງອາພັດໄມ້ນ້ອຍຂອງບຸກຄົນ
ການຫາຍໃຈ	ການສືບຫາຍໃຈສິ່ງເປັນຂອງແຂງ ຫລື ນ້ຳເຂົ້າໄປຫາປອດ
ການໂຈມຕີ	ການໂຈມຕີສ່ວນຕົວທີ່ຜິດກົດໝາຍ
ການສະແດງອອກທີ່ເໝາະສົມ	ການປະພຶດຕົວຢ່າງຫມັ້ນໃຈ, ບໍ່ຢ້ານກົວທີ່ຈະເວົ້າກ່ຽວກັບສິ່ງທີ່ຄົນນຶ່ງຕ້ອງການ ຫລື ເຊື້ອ
ການປະເມີນຜົນ	ການເກັບກຳເອົາຮາຍຮອດເພື່ອຈະພິຈາະນາເບິ່ງວ່າຄວາມຊ່ວຍເຫລືອແນວໃດແດ່ທີ່ລູກຄ້າຕ້ອງການ
ຮາຍຮອດຂອງການປະເມີນຜົນ	ພາກສ່ວນນຶ່ງຂອງຜະນະການເບິ່ງແຍງດູແລຂອງກົມ DSHS ຊຶ່ງບັນຍາຍຄວາມເຂັ້ມແຂງ, ຂອບເຂດ, ແລະ ຄວາມມັກຫລາຍກວ່າໃນພາລະກິດການເບິ່ງແຍງດູແລ, ແລະ ໃຫ້ຄຳຊີ້ນຳສຳລັບຜູ້ໃຫ້ການເບິ່ງແຍງດູແລອັນເຈາະຈົງ
ເຄື່ອງຈັກຊ່ວຍເຫລືອ	ອຸປະກອນທີ່ຊ່ວຍບຸກຄົນໃຫ້ປະຕິບັດໜ້າທີ່ ແລະ ຮັກສາ ຫລື ໄດ້ຄວາມເປັນອິດສະຣະພາບກັບຄືນມາ
ຄວາມພິດປົກກະຕິທາງການສື່ສານ ຫລື ອາຣົມ	ພະຍາດຂອງສະມາຊິກອາດຈະເຮັດໃຫ້ເສັ້ນຫຼຸຍຢ່າງຮ້າຍແຮງໃນຄວາມສາມາດໃນການປາກເວົ້າ ຫລື ຄວາມສາມາດທີ່ຈະຕິດຕໍ່ປາກເວົ້ານຳຄົນອື່ນ

B

ບັກເທເຣັຽ	ສິ່ງທີ່ມີຊີວິດນ້ອຍໆຕໍ່ກ້ອງຈຸນລະທັດ (ເຊື້ອໂຣກ), ຊຶ່ງສາມາດກໍ່ໃຫ້ເກີດເປັນພະຍາດ
Baseline	ຮະດັບຂອງການທຳງານ “ຕາມປົກກະຕິ” ຂອງບຸກຄົນ (ທາງຮ່າງກາຍ, ຄວາມຮູ້ສຶກ, ຈິດໃຈ, ແລະ ສັງຄົມ)
ການນອນຢູ່ໃນຕຽງນອນ	ນອນຢຽດຫລືນອນຫລັບຢູ່ແຕ່ໃນຕຽງເທົ່ານັ້ນ
Bedpan	ອ່າງທີ່ຖືກໃຊ້ເພື່ອຈະເກັບເອົານ້ຳຍ່ຽວ ແລະ/ຫລື ຂີ້ໃນຂະນະທີ່ນອນຢູ່ແຕ່ໃນຕຽງ
ຄວາມເຊື່ອຖື	ທັດສະນະ, ຄວາມຮູ້ສຶກ, ແລະ ຄວາມຄິດຄວາມເຫັນຂອງບຸກຄົນ
ຄວາມລຳອຽງ	ຄວາມຄິດຄວາມເຫັນຊຶ່ງມີອິດທິພົນເຖິງການຕັດສິນຂອງທ່ານ
ອັນຕະຮາຍຈາກສິ່ງທີ່ມີຊີວິດ	ການສ່ຽງຕໍ່ອັນຕະຮາຍຊຶ່ງເກີດມາຈາກສິ່ງທີ່ມີຊີວິດບາງຊະນິດ ແລະ/ຫລື ຂອງເສດເຫລືອຂອງມັນ
ພະຍາດຂຶ້ນນຳຄວາມຮູ້ສຶກ	ຍັງເປັນທີ່ຮູ້ຈັກກັນອີກວ່າແມ່ນການເຈັບປ່ວຍຮ້າຍ. ພະຍາດຂຶ້ນນຳຄວາມຮູ້ສຶກຊຶ່ງຖືກສະແດງອອກມາໂດຍອາຣົມລຳເລີງ ຫລື ຕື່ນເຕັ້ນໃນບາງເວລາ. ຊຶ່ງວ່າເວລາອື່ນທີ່ສະແດງອາຣົມໂສກເສົ້າ ຫລື ອຸກອັງ
ຝົກຍ່ຽວ	ຖົງຄ້າຍຄືອະວັຍຍະວະທີ່ກັກເອົານ້ຳຍ່ຽວໄວ້ກ່ອນທີ່ມັນຈະຖືກຖ່າຍເທອອກໄປ
ພະຍາດຖ່າຍທອດທາງເລືອດ	ພະຍາດທີ່ກໍ່ໃຫ້ເກີດມີເຊື້ອໂຣກທີ່ແຜ່ພາຍໂດຍຜ່ານການສັ່ນຜິດນຳເລືອດ
ຄວາມດັນຂອງເລືອດ	ຈຳນວນຂອງຄວາມກົດດັນທີ່ຖືກແຫຍ່ໃສ່ຝາຂອງເສັ້ນເລືອດເມື່ອເວລາທົ່ວໃຈບຳເລືອດຢູ່
Boarding Home	ສະຖານທີ່ໃຫຍ່ຢູ່ຕາມເຮືອນທີ່ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດໃຫ້ເບິ່ງແຍງດູແລຄົນ 7 ຄົນ ຫລື ຫລາຍກວ່ານັ້ນ



ການບົວຮະບັດຮ່າງກາຍ	ການຊ່ວຍເຫຼືອລູກຄ້າດ້ວຍການອອກກຳລັງກາຍ, ການບົວຮະບັດຜິວໜັງ, ລວມທັງການທາຍານໍ້າມັນ ຫລື ໂລເຊີນ ທີ່ບໍ່ຖືກສັ່ງຊື້ຈາກທ່ານໝໍ, ແລະ ການປ່ຽນຜ້າຜັນບາດແຫ້ງ
ພາສາຂອງຮ່າງກາຍ	ສິ່ງທີ່ຖືກຕິດຕໍ່ສື່ສານກັນໂດຍຜ່ານທ່າທາງ, ການວາງຕົວ, ການສະແດງອອກມາທາງໜ້າ ແລະ ການຕິດຕໍ່ທາງສາຍຕາ
ວິທີການເຮັດໃຫ້ສຳເຣັດຂອງຮ່າງກາຍ	ຫົນທາງຂອງການລຸກຂຶ້ນ, ເພື່ອຫລີກເວັ້ນການບາດເຈັບ
ຮະບົບຂອງຮ່າງກາຍ	ຫົນທາງທີ່ຮ່າງກາຍເຮັດວຽກເພື່ອຈະປະຕິບັດໜ້າທີ່ສຳຄັນ, ຕົວຢ່າງຈະແມ່ນຮະບົບການເດີນໜຸນວຽກນຳຫົວໃຈ, ເສັ້ນເລືອດ ແລະ ເລືອດ
ບ່ອນໃຂ້ນບ່ອນທີ່ກະດູກຊີ້ອອກ	ບ່ອນຂອງຮ່າງກາຍບ່ອນທີ່ກະດູກຢູ່ໄກ້ກັນກັບໜ້າພຽງຂອງຜິວໜັງ, ແລະ ບ່ອນກະດູກຊີ້ອອກມາ, ລວມທັງແຂນສອກ, ຫົວເຂົ້າ, ແລະ ກະດູກປາໄຫລ
ການຂັບໄລ່ຂີ້ອອກໄປ	ການດຳເນີນການຂອງການກຳຈັດອາໄຈມ (ຂີ້) ອອກໄປຈາກຮ່າງກາຍ
Brainstorming	ການສະເນີຫົນທາງແກ້ໄຂທີ່ອາດຈະເປັນໄປໄດ້ເພື່ອຈະແກ້ໄຂບັນຫາ
ຄວາມເປື້ອ	ສະພາບຂອງການໝົດເທື່ອແຮງທາງດ້ານຮ່າງກາຍ, ຈິດໃຈ ແລະ ມັນສະມອງ

C

CPR (ການຊ່ວຍຫົວໃຈ ແລະ ປອດໃຫ້ຟື້ນຄືນ)	ວິທີການປະຖິມພະຍາບານສຳລັບການຢຸດຊະງັກທາງຫົວໃຈ ຫລື ການຫາຍໃຈຢ່າງກະທັນຫັນ
ແຄລໍຣີ	ການວັດແທກຈຳນວນຂອງພະລັງງານທີ່ອາຫານເອົາໃຫ້
ໂຮກມະເລງ	ແຊລ໌ທີ່ເປັນພະຍາດ ແລະ ເຕີບໂຕຢ່າງຄວບຄຸມບໍ່ໄດ້, ຂະຍາຍຕົວ ແລະ ທຳລາຍເນື້ອ ແລະ ອະວັຍຍະວະທີ່ແຂງແຮງ
ໄມ້ຄ້ອນເທົ້າ	ທ່ອນໄມ້ພາຍ່າງທີ່ຖືກໃຊ້ສຳລັບການທຸ່ນທ່ຽງ ຫລື ເພື່ອຈະຊຶມຊູນໍ້າໜັກ
ຄາຣໂບຮາຍເດຣດ	ສານທີ່ເອົາພະລັງງານໃຫ້ແກ່ຮ່າງກາຍ
ຫົວໃຈ ແລະ ເສັ້ນເລືອດ	ມີສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງນຳຫົວໃຈ, ເລືອດ, ແລະ ເສັ້ນເລືອດ
ໂຮກຫົວໃຈ ແລະ ເສັ້ນເລືອດ	ພະຍາດຕ່າງໆທີ່ສະທ້ອນເຖິງຫົວໃຈ ຫລື ເສັ້ນເລືອດຢູ່ໃນຮ່າງກາຍ, ຍັງຖືກເອີ້ນອີກວ່າ ແມ່ນໂຮກຫົວໃຈ
ຜູ້ໃຫ້ການເບິ່ງແຍງດູແລ	ຄົນໃດຄົນນຶ່ງທີ່ເອົາການເບິ່ງແຍງດູແລສ່ວນຕົວໃຫ້, ການຊຶມຊູ, ແລະ ຄວາມຊ່ວຍເຫຼືອໃຫ້ແກ່ຄົນອື່ນອີກ
Care plan	ໃບໜັງສືແຜນການທີ່ກ່າວເຖິງທຸກໆຢ່າງທີ່ຄະນະທີມງານເບິ່ງແຍງດູແລຈະຕ້ອງໄດ້ເຮັດເພື່ອຈະຊຶມຊູລູກຄ້າ
ບໍຣິເວນເບິ່ງແຍງດູແລ	ບ່ອນທີ່ລູກຄ້າອາໄສຢູ່ (ເຮືອນຄອບຄົວຜູ້ໃຫຍ່, ເຮືອນກິນນອນ ຫລື ຢູ່ໃນເຮືອນ)
ຄະນະທີມງານເບິ່ງແຍງດູແລ	ທຸກໆຄົນທີ່ເອົາການເບິ່ງແຍງດູແລໃຫ້ສຳລັບລູກຄ້າ, ລວມທັງຜູ້ຊ່ຽວຊານ, ພີ່ນ້ອງ, ແລະ ບຸກຄົນທີ່ຮັບເອົາການເບິ່ງແຍງດູແລ

ຜູ້ຈັດການບັນທຶກ	ບຸກຄົນຜູ້ທີ່ຊ່ວຍເຫລືອລູກຄ້າກຳນົດການບໍລິການທີ່ຕ້ອງການ, ບັນທຶກລົງໄວ້ໃນສຳນວນເອກສານ, ແລະ ເອົາການກຳກັບນຳເອກສານທີ່ດຳເນີນຕໍ່ໄປ
ເນື້ອປົງຫຸ້ມຫນ່ວຍຕາ	ການມືດມົວໃນແກ້ວຕາ
ແຊລ໌	ຫນ່ວຍພື້ນຖານຂອງສິ່ງທີ່ມີຊີວິດທຸກໆຢ່າງ
ມັນສະມອງ	ກ່ຽວພັນນຳມັນສະມອງ
ສະມອງ	ກ່ຽວຂ້ອງນຳສະມອງ
ອຸປະຕິເຫດໃນເສັ້ນເລືອດໄປຫາສະມອງ (CVA)	ເກີດຂຶ້ນເມື່ອມັນມີການຢຸດຂອງເລືອດໄປຫາເນື້ອຂອງສະມອງໂດຍກ້ອນເລືອດ, ການຕັນຂອງເສັ້ນເລືອດ, ຫລື ການທີ່ເລືອດໄຫລອອກໄປຫາສະມອງ; ຍັງເປັນທີ່ຮູ້ຈັກກັນອີກວ່າແມ່ນການເປັນອັມມະພາດ ຫລື ການໂຈມຕີສະມອງ
ເຄມີ	ສານ ຫລື ສ່ວນປະກອບ
ອັນຕະຮາຍເຄມີ	ຜະລິດທະພັນທີ່ມີສ່ວນປະສົມທີ່ເປັນອັນຕະຮາຍ
ການຮັກສາໂຮກດ້ວຍເຄມີ	ການປິ່ນປົວໂດຍການໃຊ້ຢາ; ສ່ວນຫລາຍແລ້ວຖືກໃຊ້ສຳລັບໂຮກມະເລງ
Choking	ການຕັນທໍລົມຫາຍໃຈໄປຫາປອດດ້ວຍອາຫານ, ສິ່ງຂອງ ຫລື ສິ່ງທີ່ແຕກອອກ
ໂຄແລສເຕີໂຮລ	ສານໄຂມັນທີ່ຖືກພົບເຫັນຢູ່ໃນເນື້ອຂອງຮ່າງກາຍ ແລະ ເລືອດ
ພະຍາດປອດຕັນຊຳເຮື້ອ (COPD)	ສະພາບຂະຍາຍຄົບຫນ້າ ແລະ ປື້ນຄົນບໍ່ໄດ້ ຂອງຮະບົບການຫາຍໃຈຊຶ່ງໃນນັ້ນບຸກຄົນຈະມີຄວາມຫຍຸ້ງຍາກນຳການຫາຍໃຈຍ້ອນບັນຫາຢູ່ໃນປອດ
ຮະບົບການໄຫລວຽນຂອງເລືອດ	ຫົວໃຈ, ເສັ້ນເລືອດ, ເລືອດ, ແລະ ອະວັຍຍະວະທັງຫມົດທີ່ບ້ຳ ແລະ ນຳເອົາເລືອດ ແລະ ນຳອື່ນໆໄປທົ່ວຮ່າງກາຍ
ລູກຄ້າ	ຈຸດລວມສູນຂອງຄະນະທີມງານເບິ່ງແຍງດູແລ, ບຸກຄົນຜູ້ທີ່ຕ້ອງການຄວາມຊ່ວຍເຫລືອ
ຄວາມເຂົ້າໃຈ	ການຄິດ, ການດຳເນີນງານຂອງສະມອງຂອງການຮູ້ຈັກ
ຄວາມເຂົ້າໃຈບໍ່ຄົບຖ້ວນ	ສະພາບທີ່ບຸກຄົນມີຄວາມຫຍຸ້ງຍາກລຳບາກໃນການພິຈາະນາດຳເນີນຮາຍຮະອຽດ
ຮ່ວມມືກັນ	ຄົນສອງຄົນ ຫລື ຫລາຍກວ່າ ເຮັດວຽກຮ່ວມກັນສຳລັບຈຸດປະສົງພິເສດ
ການຜ່າຕັດລຳໃສ້	ຊ່ອງເປີດຢູ່ຫນ້າພຽງຂອງທ້ອງບ່ອນທີ່ລຳໃສ້ໄດ້ຖືກເປີດອອກ ແລະ ນຳພາໄປສູ່ຂ້າງນອກຂອງຮ່າງກາຍ
ການຫມົດຄວາມຮູ້ສຶກ	ຫມົດສະຕິ, ບໍ່ມີຄວາມຮູ້ສຶກ
Commode	ຕັ້ງເຄື່ອນທີ່ໄດ້ທີ່ບັນຈຸຽງຕິດນຳເພື່ອຈະເກັບເອົານ້ຳຍ່ຽວ ແລະ/ຫລື ອາຈົມ; ຖືກໃຊ້ແທນທີ່ສ້ວມຖາຍ
ພະຍາດຕິດຕໍ່ໄດ້	ພະຍາດຕ່າງໆທີ່ແຜ່ພາຍຈາກຄົນນຶ່ງໄປຫາອີກຄົນນຶ່ງ
ການຕິດຕໍ່ສື່ສານ	ການແລກປ່ຽນຮາຍຮະອຽດໂດຍການເວົ້າລົມ, ການຂຽນ, ການສະແດງທ່າທາງ, ຫລື ການປະພຶດ
ການປົກປິດໄວ້ເປັນຄວາມລັບ	ການບໍ່ເປີດເຜີຍຮາຍຮະອຽດສ່ວນຕົວໃນຜູ້ໃດ
ຄວາມສັບສົນ	ບໍ່ແຈ້ງ ຫລື ບໍ່ແນ່ນອນໃນສະມອງ
ໂຮກຫົວໃຈຕົບຕັນລົມເຫລວ (CHF)	ຫົວໃຈບໍ່ແຂງແຮງພຽງພໍເພື່ອຈະປ້ຳເລືອດໄປທົ່ວຮ່າງກາຍ ແລະ ປ້ຳຄ່ອຍຫລາຍຈົນເລືອດຄ້າງຢູ່ໃນເສັ້ນເລືອດ ແລະ ອະວັຍຍະວະຂອງຮ່າງກາຍ
ຄຳຍິນຍອມ	ການອະນຸຍາດ



ຖ້ອງຜູກຖ່າຍບໍ່ອອກ	ການຂັບຖ່າຍຍາກ ຫລື ເຈັບປວດ, ຂີ້ແຂ້ວ
ພະຍາດຕິດຕໍ່	ແຜ່ພາຍໄດ້ງ່າຍໆຈາກຄົນນຶ່ງໄປຫາອີກຄົນນຶ່ງ
ຄວາມປົນເປື້ອນ	ບໍ່ຮູ້ເວນ ຫລື ສິ່ງຂອງທີ່ມີເຊື້ອໂຮກຫລາຍ
ການຫົດຕົວຂອງກ້າມເນື້ອ	ເມື່ອເວລາເນື້ອຂອງກ້າມເນື້ອກາຍເປັນຫົດເຂົ້າຍ້ອນກ້າມເນື້ອສະເມັ່ນ ຫລື ການເປັນອັນມະພາດ, ບໍ່ວ່າຈະແຜ່ນຖາວອນ ຫລື ຊົ່ວຄາວ
ຄວາມປົນເປື້ອນໃສ່ກັນແລະກັນ	ເມື່ອເວລາເຊື້ອໂຮກຈາກອາຫານດິບ ຫລື ປົນເປື້ອນ ເຂົ້າໄປຫາອາຫານແນວອື່ນທີ່ບໍ່ທັນຖືກປຸງອາຫານເທື່ອ ຫລື ອຸ່ນໃຫ້ຮ້ອນໃຫມ່ ກ່ອນຈະຖືກກິນ
ຫນ່ວຍ CRU	ຫນ່ວຍແກ້ໄຂຄວາມຮ້ອງທຸກ, ຫນ່ວຍນຶ່ງຢູ່ພາຍໃນກົມ DSHS ທີ່ຮັບເອົາໂທຣະສັບ ແລະ ສືບສວນການກົດຂີ່ຂຶ້ນເທິງທີ່ນາສິງສັຍຢູ່ຕາມເຮືອນຄອບຄົວຜູ້ໃຫຍ່, ເຮືອນກິນນອນ ຫລື ເຮືອນເບິ່ງແຍງຜູ້ເຖົ້າ
ໄມ້ເທົ້າຄໍ້າຂີ້ແຮ້	ສິ່ງອຸ່ມຂອງທີ່ຖືກໃຊ້ເພື່ອຈະຊ່ວຍເຫລືອໃນການຍ່າງ, ມັນຈະສຸບໃສ່ກ້ອງຂີ້ແຮ້ ແລະ ໂດຍທົ່ວໄປແລ້ວຈະຖືກໃຊ້ເປັນຄູ່
ຄວາມເຫັນ	ເພື່ອຈະເຕືອນໃຈ ຫລື ບອກຄົນໃດຄົນນຶ່ງ
ເປື້ອງຫລັງວັດທະນະທັມ	ກິຣິຍາທ່າທາງ ແລະ ລັກສະນະສະເພາະຂອງການປະພຶດຂອງກຸ່ມສັງຄົມ ຫລື ອົງການໃດອົງການນຶ່ງໂດຍສະເພາະ, ລວມທັງທັດສະນະຄວາມເຫັນກ່ຽວກັບອາຫານ, ເຄື່ອງນຸ່ງ, ສາສະນາ, ຄວາມສັມພັນ ແລະ ບົດບາດຂອງຄອບຄົວ
ປະເພນີ	ການປະຕິບັດ ຫລື ຄວາມເຊື່ອທີ່ກໍ່ຕັ້ງມາແຕ່ດົນນານ, ຫົນທາງການປະຕິບັດສິ່ງຕ່າງໆ

D

ເຂດອັນຕະຣາຍ	ເຂດກຳນົດຂອງອຸນຫະພູມທີ່ເຊື້ອໂຮກຂະຍາຍຕົວຢ່າງວ່ອງໄວເມື່ອເວລາອາຫານທີ່ອາດຈະເປັນອັນຕະຣາຍຖືກເກັບຮັກສາໄວ້ໃນອຸນຫະພູມນັ້ນ
ປວດຖ່າຍ	ມີການເຫນັງຕີງຢາກປວດຖ່າຍຫນັກ
ການເຊື່ອມໂຂມ	ລຸດນ້ອຍຖອຍລົງຈາກສະພາບແຕ່ກ່ອນ ຫລື ປົກກະຕິ
ການຂາດນ້ຳ	ບໍ່ມີນ້ຳພຽງພໍຢູ່ໃນຮ່າງກາຍ
ໂຮກສະມອງເຊື້ອມ	ການສູນເສັຽໃຫຍ່ຫລວງຂອງການທຳງານໃນສະມອງລວມທັງການປ່ຽນແປງໃນບຸກຄະລິກບຸກຄົນ
ການເຈັບປ່ວຍທີ່ສູນເສັຽໄປ	ພະຍາດຊຶ່ງກໍ່ໃຫ້ເກີດມີການສູນເສັຽໃນການທຳງານໃນສະມອງ; ສິ່ງເຫລົ່ານີ້ລວມເອົາ: ພະຍາດ Alzheimer, ໂຮກເຊື້ອມໃນເສັ້ນເລືອດ, ໂຮກເຊື້ອມ Parkinson, ໂຮກປະສາດ Huntington, ພະຍາດ Pick, ໂຮກເຊື້ອມ AIDS, ພະຍາດ Jacob-Cruetzfeldt, ແລະ ພະຍາດ Korsakoff
ສະແດງໃຫ້ເຫັນ	ເພື່ອຈະສະແດງໃຫ້ເຫັນ
ການປະຕິເສດ	ການບໍ່ຍອມຮັບທີ່ຈະເຊື່ອ
ແຂ້ວປອມ	ແຂ້ວປອມ ຫລື ແຂ້ວທຽມ ທີ່ຈະໃຊ້ແທນແຂ້ວຂອງຄົນສ່ວນນຶ່ງ ຫລື ທັງຫມົດ; ອາດຈະຖືກບັນຮະຍາຍວ່າເປັນພາກສ່ວນນຶ່ງ ຫລື ຄົບຖ້ວນ, ແລະ ທາງເທິງ ຫລື ທາງລຸ່ມ
ຄວາມທຸກໃຈ	“ອາຣິນຕຳ”, ອາດຈະສະແດງໃຫ້ເຫັນການຂາດຄວາມສົນໃຈໃນກິຈະກຳຕາມປົກກະຕິ ຫລື ມີການປ່ຽນແປງໃນແບບສະບັບຂອງຄວາມຫົວອາຫານ ຫລື ການຫລັບນອນ, ອາດຈະສະແດງໃຫ້ເຫັນຄວາມຮູ້ສຶກຂອງຄວາມຫມົດຫວັງ, ຄວາມບໍ່ມີຄຸນຄ່າ ຫລື ຄວາມຄິດທີ່ຈະຂ້າຕົວຕາຍ
ຊັ້ນຂອງຜົວຫນັງແຫ່	ຊັ້ນທາງໃນຂອງຜົວຫນັງ

Developmental disabilities	ສະພາບທີ່ເລີ່ມຕົ້ນກ່ອນອາຍຸ 18 ປີທີ່ຖືກຄາດຫມາຍວ່າຈະຍາວນານຕະລອດຊີວິດຂອງບຸກຄົນ ແລະ ກິດກັ້ນຈຳກັດເຂົ້າເຈົ້າຢ່າງໃຫຍ່ຫລວງໃນກິຈກັມເຫລົ່ານີ້ຢ່າງຍ່າງ: ການ ບົວຮະບັດຕົນເອງ; ການຕິດຕໍ່ສື່ສານ; ການຮຽນຮູ້; ການເຫນັງຕົງໄປມາ; ແລະ ຫລື ການຊີ້ນຳຕົນເອງ. ຕົວຢ່າງລວມເອົາໂຮກດາວນ໌ຊິນໂດຣມ, ໂຮກສະມອງພິການ ແລະ ໂຮກລະເມີເຟີຝັນ
ໂຮກເປົາຫວານ	ຂະນິດ 1—ພະຍາດຂ້າງເຮື້ອຂອງຮະບົບຮໍໂມນ ແລະ ຕ່ອມຊຶ່ງວ່າມ້າມຜະລິດອິນຊູລິນ ອອກມາຫນ້ອຍນຶ່ງ ຫລື ບໍ່ມີເລີຍ ຂະນິດ 2—ມ້າມຮັດອິນຊູລິນອອກມາແຕ່ວ່າຮ່າງກາຍໃຊ້ມັນບໍ່ຖືກຕ້ອງ
ການກວດໂຮກ	ຊື່ຂອງພະຍາດ ຫລື ສະພາບການເບິ່ງແຍງຜູ້ເຖົ້າ
ໂຮກທ້ອງເສັຽ	ຈຳນວນອາຈົມເປັນນ້ຳຫລາຍເກີນໄປ
ຜູ້ໃຫ້ຄຳປຶກສາກ່ຽວກັບອາຫານ	ຜູ້ຊ່ຽວຊານດ້ານສຸຂະພາບສະເພາະໃນການວາງແຜນ ແລະ ການຈັດແຈງອາຫານ
ການຍ່ອຍອາຫານ	ການດຳເນີນການຂອງຮ່າງກາຍຊຶ່ງອາຫານໄດ້ຖືກແຕກອອກໄປໃນຕົວ ແລະ ດ້ວຍສານເຄມີ, ແລະ ຖືກປ່ຽນມາເປັນຮູບຮາງທີ່ສາມາດເຂົ້າໄປໃນສາຍເດີນຂອງເລືອດ ແລະ ຖືກໃຊ້ໄດ້ໂດຍແຊລ໌
ຮະບົບການຍ່ອຍອາຫານ	ກຸ່ມຂອງອະວັຍຍະວະທີ່ທຳການຍ່ອຍອາຫານ, ລວມທັງປາກ, ຫ້ອງ, ແລະ ລຳໃສ້
ການຕິດຕໍ່ໂດຍກົງ	ແຜ່ພາຍການຕິດເຊື້ອໂຮກໂດຍກົງຈາກຄົນນຶ່ງໄປຫາຄົນນຶ່ງ
ຄວາມເສັຽອົງຄະ	ການຂາດເຂີນຄວາມສາມາດທາງຮ່າງກາຍ ຫລື ຈິດໃຈ ແນວນຶ່ງ ຫລື ຫລາຍແນວ ທີ່ຄົນສ່ວນຫລາຍມີຢູ່
ພະຍາດ	ການບໍ່ທຳງານຂອງພາກສ່ວນນຶ່ງຂອງຮ່າງກາຍ; ບໍ່ຕ້ອງໄດ້ກ່ຽວພັນນຳອາຍຸ
ການຂ້າເຊື້ອໂຮກ	ການໃຊ້ນ້ຳປະສົມຟອກໃຫ້ຂາວ ຫລື ນ້ຳຢາຂ້າເຊື້ອໂຮກແນວອື່ນເພື່ອຈະຂ້າເຊື້ອໂຮກ
ອາການວິນວຽນຫົວ	ຄວາມຫລົງລືມກ່ຽວລັບເວລາ, ວັນທີ, ຣະດູການ, ສະຖານທີ່ ຫລື ເອກະລັກບຸກຄົນ
ຢາຂັບໄລ່ປັດສະວະ	ສານທີ່ເພີ່ມການຜະລິດນ້ຳຍ່ຽວ
ຫມາຍເຫດ	ເພື່ອຈະຮັດ ຫລື ຮັກສາຫນັງສືບັນທຶກໄວ້
Draw sheet	ຜ້າແຜວວາງໃສ່ກ້ອງຂອງບຸກຄົນ ແລະ ຖືກໃຊ້ເພື່ອຈະຊ່ວຍຍ້າຍເຂົ້າຢູ່ເທິງຕຽນອນ
Droplet spread	ການຕິດຕໍ່ນຳເຊື້ອໂຮກຈາກຄົນທີ່ມີເຊື້ອໂຮກເມື່ອເວລາເຂົ້າເຈົ້າໄອ ຫລື ຈາມອອກມາ
ປະຕິກິຣິຍານຳຢາ	ປະຕິກິຣິຍາຮະຫວ່າງຢາ ແລະ ສານແນວອື່ນໂດຍສ່ວນຫລາຍແລ້ວເປັນຜົນອອກເປັນການ ສະທ້ອນທີ່ບໍ່ຕ້ອງການ ແລະ ຊຶ່ງກິດກັ້ນຢາຈາກການທຳງານຕາມທີ່ຖືກຄາດຫມາຍໄວ້
ກົມ DSHS	ກົມສັງຄົມສົງເຄາະ ແລະ ສາທາຣະນະສຸກ, ຫ້ອງການຂອງຣັດທີ່ເອົາໂຄງການ ແລະ ການບໍຣິການໃຫ້ເພື່ອຈະຊ່ວຍເຫລືອເດັກນ້ອຍ, ຜູ້ໃຫຍ່, ແລະ ຄອບຄົວຢູ່ໃນຣັດວໍຊິງຕັນ
ແຜນການເບິ່ງແຍງດູແລຂອງກົມ DSHS	ແຜນການເບິ່ງແຍງດູແລ (ແຜນການປິ່ນປົວ) ທີ່ຖືກຂຽນໄວ້ໂດຍຜູ້ຕາງຫນ້າຂອງກົມ DSHS ສຳລັບລູກຄ້າຂອງກົມ DSHS



ຄວາມຫຍຸ້ງຍາກຂອງ ໂຮກກິນລຳບາກ	ຄວາມຫຍຸ້ງຍາກລຳບາກນຳການກິນລົງ
--------------------------------	------------------------------

E

ອີໂລລາຍ	ບັກເທເຣັຽທີ່ເຂົ້າໄປໂດຍຜ່ານອາຫານ ຫລື ນໍ້າປົນເປື້ອນເຮັດໃຫ້ເກີດມີການອອກຮ້ອນຂອງລໍາໃສ່ນ້ອຍ
ການໃບຂຶ້ນຈາກນໍ້າ	ການໃບຂຶ້ນ, ການເກັບນໍ້າໄວ້ໃນເນື້ອ; ຈະພົບເຫັນຢູ່ສະເມີໃນສິນຕິນ, ຂາ ຫລື ມີ
ການກົດຂີ່ຂັ້ນເທັງຄົນແກ່	ການເຮັດນໍາບໍ່ດີໃສ່ຄົນແກ່ຊາຮາ
Elimination	ການດໍາເນີນການຂອງການເອົາຂອງເສັຽອອກຈາກຮ່າງກາຍໂດຍການຖ່າຍຫນັກ ຫລື ການຍຽວ
ອາຣົມ	ຄວາມຮູ້ສຶກ
ຄວາມຕ້ອງການດ້ານຈິດໃຈ ແລະ ສັງຄົມ	ກົດກໍາມົດພື້ນຖານຂອງຄວາມດີໃຈ ແລະ ຄວາມເປັນເພື່ອນ
Enabler	ທຸກໆສິ່ງທີ່ຊ່ວຍເຫລືອລູກຄ້າກິນຢາຂອງເຂົາເຈົ້າ (ເຊັ່ນວ່າ; ຈອກ, ບ່ວງ)
ການສິດນໍ້າເຂົ້າຮູກິນ	ການເອົານໍ້າໃສ່ໃນຮູກິນເພື່ອຈະລ້າງ ຫລື ເຮັດໃຫ້ມີການປວດຖ່າຍ, ຫລື ເພື່ອຈະໃຫ້ຢາ ຫລື ການບໍາບັດແນວອື່ນ
ສິ່ງແວດລ້ອມ	ສິ່ງແວດລ້ອມຊຶ່ງສະທ້ອນເຖິງບຸກຄົນ, ລວມທັງແສງໄຟ, ສຽງ, ສິ່ງສັ່ນຜັດ, ແລະ ການເຫນັງຕຶງ
ໂຮກບ້າຫມູ	ສະພາບຂອງຮະບົບເສັ້ນປະສາດຊຶ່ງລວມເອົາການຊັກບ້າ
ການອອກຕະລາດຈໍາເປັນ	ຈໍາກັດໄປເຖິງການເດີນທາງສິ້ນໆ, ບາງຄັ້ງບາງຄາວໄປໃນເຂດທ້ອງຖິ່ນເພື່ອຈະຊອກຊື້ເອົາອາຫານ, ສິ່ງຈໍາເປັນດ້ານການພະຍາບານ, ແລະ ສິ່ງຂອງໃຊ້ຂອງເຮືອນທີ່ຕ້ອງການໂດຍສະເພາະ ສໍາລັບສຸຂະພາບ, ການດໍາຮົງຊີວິດ, ແລະ ຄວາມຢູ່ດີມີແຮງຂອງລູກຄ້າ
ຂັບຖ່າຍອອກ	ເພື່ອຈະເອົາອອກຈາກຮ່າງກາຍ
ການຫາຍໃຈອອກ	ເພື່ອຈະຫາຍໃຈເອົາອາກາດອອກຈາກປອດ
ແຂນຂາ	ແຂງຂາຂອງຮ່າງກາຍ, ລວມເອົາແຂນ ແລະ ຂາ
ການຕິດຕໍ່ທາງຕາ	ສອງຄົນເບິ່ງກັນໂດຍກົງຕາຕໍ່ຕາ

F

ການສະແດງອອກມາທາງຫນ້າ	ຮູບພາບຂອງຫນ້າຂອງບຸກຄົນ
ການເປັນອີ້ແຂ້ນ	ກ້ອນໃຫຍ່ຂອງອີ້ແຂ້ນ, ແຂງທີ່ບໍ່ສາມາດອອກມາໄດ້
ອີ້	ຂອງເສດຂອງຮ່າງກາຍຈາກອໂຈົມ
ຄວາມຄິດເຫັນ	ປະຕິກິຣິຍາ ຫລື ການຕອບຕໍ່ແນວໃດແນວນຶ່ງ
ທໍ່ປ້ອນ	ທໍ່ພິເສດທີ່ຜ່ານເຂົ້າໄປໃນກະເພາະອາຫານເພື່ອໃຫ້ອາຫານຫລໍ່ລ້ຽງ
ອາການໄຂ້	ອຸນຫະພູມຂອງຮ່າງກາຍສູງເກີນທັມມະດາ
ໄຟເບີ	ສິ່ງຈໍາເປັນທີ່ຊາຊາສໍາລັບການກໍາຈັດອອກໄປທີ່ເຫມາະສົມ



ການສະແດງຫາຜົນປະໂຫຍດທາງການເງິນ	ການໃຊ້ທີ່ຜິດກົດໝາຍ ຫລື ບໍ່ຖືກຕ້ອງຂອງຊັບສິນບັດ, ເງິນ, ຫລື ຊັບສິນຂອງຜູ້ໃຫຍ່ອ່ອນແອ
ການປະຖິມພະຍາບານ	ການປິ່ນປົວສຸກເສີນທີ່ຖືກເຮັດກ່ອນທີ່ການຊ່ວຍເຫລືອພະຍາບານຈະມາຮອດ
ການປັບຕົວເຂົ້າກັບສະພາບການ	ຄວາມສາມາດທີ່ຈະປັບຕົວ ຫລື ຕອບສະໜອງຕໍ່ການປ່ຽນແປງ ຫລື ທີ່ຈະກົງບ່ອນຕໍ່
ພະຍາດມາຈາກອາຫານ	ພະຍາດຕ່າງໆທີ່ເກີດຂຶ້ນມາຈາກການກິນອາຫານປົນເປື້ອນ
ກຸ່ມຂອງອາຫານ	ເມັດຜັນ, ຜະລິດທະພັນຈາກນ້ຳນົມ, ຫມາກໄມ້ ແລະ ຜັກ, ໂປຣຕີນ
ການແຕກຫັກ	ການແຕກຫັກຂອງກະດູກຍາວ; ກະດູກຫັກ
ການສຽດສີ	ການຈູໃສ່ກັນຂອງຫນ້າພຽງອັນນຶ່ງໃສ່ອັນນຶ່ງ

G

Gait belt	ສາຍແອວໃສ່ອ້ອມແອວເພື່ອຈະຊ່ວຍໃນການຍ້າຍໄປມາ ຫລື ການຍ່າງ
ຮະບົບ GI (ຮະບົບທາງເດີນອາຫານ)	ກຸ່ມຂອງອະວັຍຍະວະທີ່ດຳເນີນອາຫານສຳລັບການໃຊ້ໂດຍຮ່າງກາຍລວມເອົາປາກ, ລຳຄໍ, ກະເພາະອາຫານ, ລຳໃສ້, ຕັບ ແລະ ລຳໃສ້ໃຫຍ່
ຢາທົ່ວໄປ	ຜະລິດທະພັນຢາທີ່ບໍ່ໄດ້ເປັນເຈົ້າຂອງ ຫລື ຄວບຄຸມຕໍ່ໄປອີກແລ້ວ ໂດຍບໍ່ຮູ້ສັດໃດບໍ່ຮູ້ສັດນຶ່ງ ໂດຍສະເພາະ
ອະວັຍຍະວະສືບຜັນ	ອະວັຍຍະວະສືບຜັນຂ້າງມອກ, ບໍຣິເວນ "ລັບສ່ວນຕົວ" ຂອງຮ່າງກາຍ
Germ	ສິ່ງມີຊີວິດນ້ອຍໆ, ສ່ອງກ້ອງເບິ່ງຈິ່ງເຫັນທີ່ມີຊີວິດຢູ່ເຊັ່ນວ່າບັກເທເຣັຽ, ໄວຣັສ, ຫລື ເນື້ອງອກ
ການສະແດງທ່າທາງ	ການເຫັນໆຕົງທີ່ຖືກເຮັດດ້ວຍແຂນ, ມື ຫລື ຮ່າງກາຍຂອງທ່ານ
ໂຮກຕາແຂງ	ຄວາມກົດດັນທີ່ເພີ່ມຂຶ້ນຢູ່ໃນໜ່ວຍຕາ
ກລູໂຄສ	ນ້ຳຕານ
ການຊັກບ້າໃຫຍ່	ການຊັກບ້າທີ່ເປັນຜົນມາຈາກການເສັຽສະຕິ
ຄວາມເສົ້າໂສກ ແລະ ການໄວ້ທຸກ	ປະຕິກິຣິຍາຕໍ່ການໄວ້ທຸກ
ຄວາມບໍ່ພໍໃຈ	ຄຳຮ້ອງທຸກເປັນທາງການ
ກົດຮະບຽບພື້ນຖານ	ກົດຮະບຽບພື້ນຖານຂອງການປະພຶດ
ຄວາມຜິດ	ຄວາມຮູ້ສຶກທີ່ເປັນຄວາມຜິດຂອງຄົນນຶ່ງ

H

ນິສັຍ	ແນວໃດແນວນຶ່ງທີ່ທ່ານເຮັດສະເໝີມາ ແລະ ຕາມປົກກະຕິ, ບາງເທື່ອໂດຍບໍ່ຮູ້ຈັກເລີຍວ່າທ່ານກຳລັງເຮັດຢູ່
ອັນຕະຮາຍ	ແຫ່ລ່ງມາຂອງອັນຕະຮາຍທີ່ອາດຈະເປັນໄປໄດ້, ໂອກາດຈະມີສຳລັບການບາດເຈັບ ຫລື ອັນຕະຮາຍ

Health care directives	ໃບຫນັງສືຄຳຊີ້ນຳຊຶ່ງອະທິບາຍຄວາມປະສົງຂອງບຸກຄົນກ່ຽວກັບການຕັດສິນໃຈທາງດ້ານພະຍາບານຕ່າງໆຫລືການຈົບສິນຊີວິດຊຶ່ງຕ້ອງໄດ້ເຮັດຢູ່ໃນເຫດການທີ່ເຂົາເຈົ້າກາຍເປັນຜູ້ບໍ່ສາມາດທີ່ຈະທຳການຕັດສິນໃຈໃຫ້ເຂົາເຈົ້າເອງໄດ້; ຍັງຖືກເອີ້ນອີກວ່າຄຳຊີ້ນຳລ່ວງຫນ້າ
ເຄື່ອງຊ່ວຍການຟັງສຽງ	ເຄື່ອງໃສ່ຢູ່ໃນຫູເພື່ອຈະເຮັດໃຫ້ການຟັງສຽງດີຂຶ້ນ
ຄວາມບົກພ່ອງນຳການຟັງສຽງ	ການສູນເສຍສຽງ, ການເປັນຫູຫນວກ
ພະຍາດຫົວໃຈ	ສະພາບພິດປົກກະຕິຂອງຫົວໃຈ ແລະ/ຫລື ການເດີນຂອງເລືອດ
ເຮປາໄທຕິສ	ການຕິດເຊື້ອໄວຣັສຂອງຕັບ, ລວມທັງເຮປາໄທຕິສ A, B, C ແລະ ອື່ນໆ
HIV (ໄວຣັສການຂາດທາດຕ້ານທານຂອງມະນຸດ)	ເຊື້ອໄວຣັສຊຶ່ງກໍ່ໃຫ້ເກີດໂຮກ AIDS
ພື້ນທີ່	ພືດ, ສັດ ຫລື ມະນຸດບ່ອນທີ່ແມ່ພະຍາດອາໄສຢູ່
ອະນາມັຍ	ຢູ່ຢ່າງສະອາດ ແລະ ມີອະນາມັຍ
ນ້ຳຕານໃນເລືອດສູງ	ລະດັບຂອງນ້ຳຕານໃນເລືອດສູງພິດປົກກະຕິ
ຄວາມດັນໃນເລືອດສູງ	ຄວາມກົດດັນໃນເລືອດສູງພິດປົກກະຕິ
ນ້ຳຕານໃນເລືອດຕ່ຳ	ລະດັບຂອງນ້ຳຕານໃນເລືອດຕ່ຳພິດປົກກະຕິ
ຄວາມດັນໃນເລືອດຕ່ຳ	ຄວາມກົດດັນໃນເລືອດຕ່ຳພິດປົກກະຕິ

I

ບໍ່ເຫນັງຕົງ	ບໍ່ສາມາດທີ່ຈະເຫນັງຕົງ
ທາດຕ້ານທານ	ຄວາມຕ້ານທານຕໍ່ພະຍາດແນວໃດແນວນຶ່ງຍ້ອນການຕ້ານທານຂອງທາດໃນຮ່າງກາຍຕໍ່ຕ້ານເຊື້ອໂຮກ
ຮະບົບຕ້ານທານ	ການປຸ້ມລຸມຂອງແຊລ, ຜູ້ສົ່ງທາດເຄມີ, ແລະ ໂປຣຕິນທີ່ເຮັດວຽກຮ່ວມກັນເພື່ອຈະປ້ອງກັນຮ່າງກາຍຈາກເຊື້ອໂຮກ
ການສັກຢາກັນໂຮກ	ການປິ່ນປົວພະຍາບານທີ່ຖືກເອົາໃຫ້ເພື່ອຈະປ້ອງກັນໃສ່ພະຍາດອັນໃດອັນນຶ່ງໂດຍສະເພາະ
ການເປັນຂີ້ແຂ້ວ	ຄວາມບໍ່ສາມາດທີ່ຈະມີການຂັບຖ່າຍອອກໄປ, ລຳໃສ່ໃຫຍ່ຖືກຕັນດ້ວຍກີ້ແຂງຫລາຍ
Impaired	ບໍ່ທຳງານຢ່າງຖືກຕ້ອງ
ບໍ່ໃຊ້ການ	ບໍ່ທຳງານ, ບໍ່ເຮັດວຽກ
ບໍ່ມີຄວາມສາມາດເຮັດໄດ້	ບໍ່ສາມາດທີ່ຈະປະຕິບັດຫນ້າທີ່, ຕອບໂຕ້ (ເຊັ່ນວ່າບຸກຄົນບໍ່ສາມາດທີ່ຈະທຳການຕັດສິນໃຈກ່ຽວກັບການປິ່ນປົວຂອງເຂົາເຈົ້າ)
ໃບລາຍງານເຫດການ	ໃບຫນັງສືບັນທຶກກ່ຽວກັບແນວໃດແນວນຶ່ງພິດປົກກະຕິ, ບໍ່ຄາດຫມາຍ ຫລື ຄວາມພິດພາດ
ຄວາມອິດກັ້ນບໍ່ໄດ້	ຄວາມບໍ່ສາມາດທີ່ຈະຄວບຄຸມການທຳງານຂອງພົກຍ່ຽວ ແລະ/ຫລື ການຖ່າຍຫນັກ
ເປັນອິດສະຣະ ຫລື ຄວາມເປັນອິດສະຣະ	ທີ່ຈະຫວັງເພິ່ງຕົນເອງ ແລະ ສາມາດທີ່ຈະເຮັດພາລະກິດສຳລັບຕົນເອງໄດ້
ການສັມຜັດຕິດຕໍ່ໂດຍທາງອ້ອມ	ການຈັບບາຍສິ່ງໃດສິ່ງນຶ່ງທີ່ຄົນທີ່ມີເຊື້ອໂຮກໄດ້ຈັບບາຍແລ້ວ



Indwelling catheter	ທີ່ຖືກສອດໃສ່ໃນພິກຍ່ຽວເພື່ອຈະຮະບາຍນ້ຳຍ່ຽວອອກມາ
ການຕິດເຊື້ອ	ການຂະຍາຍຕົວຂອງເຊື້ອໂຮກທີ່ເປັນອັນຕະຮາຍຢູ່ໃນຮ່າງກາຍ
ການຄວບຄຸມການຕິດເຊື້ອໂຮກ	ການຢຸດເຊື້ອໂຮກຈາກການແຜ່ຜ່າຍ ແລະ ການກໍ່ເກີດໃຫ້ມີການຕິດເຊື້ອ
ພະຍາດຕິດຕໍ່	ແຜ່ຜ່າຍ, ສາມາດເຮັດໃຫ້ເກີດມີການຕິດເຊື້ອໂຮກໄດ້ງ່າຍໆ
ການເຜົາໃຫມ້ອອກຮ້ອນ	ປະຕິກິຣິຍາຂອງຮ່າງກາຍຕໍ່ການບາດເຈັບ ຫລື ການຕິດເຊື້ອໂຮກ, ອາການລວມເອົາການເປັນປ່າມແດງ, ຄວາມເຈັບປວດ, ແລະ/ຫລື ການໃຂ້ນໃນບໍລິເວນນັ້ນ
ການຫາຍໃຈເຂົ້າ	ເພື່ອຈະຫາຍໃຈເຂົ້າໄປ
ໂຮກນອນບໍ່ຫລັບ	ຄວາມບໍ່ສາມາດທີ່ຈະນອນໄດ້ ຫລື ນອນໃຫ້ຫລັບໄປ
ກິດການສຳຄັນຂອງການດຳຮົງຊີວິດປະຈຳວັນ (IADL)	ພາລະກິດປະຈຳວັນທີ່ຖືກເຮັດຢູ່ອ້ອມແອ້ມເຮືອນ ຫລື ຢູ່ໃນຊຸມນຸມຊົນ, ລວມທັງການຈັດແຈງອາຫານ, ການອອກຕະລາດເພື່ອຈະຊື່ຂອງກິນ ແລະ ວຽກບ້ານ
ອິນຊູລິນ	ຮີໂມນທີ່ຖືກເຮັດອອກມາໂດຍມ້າມຊຶ່ງທັບນ້ຳຕານ ແລະ ແປ້ງອອກຈາກກັນ
ການກະແທກອິນຊູລິນ	ສະພາບຊຶ່ງເປັນຜົນອອກມາຈາກການມີອິນຊູລິນຫລາຍເກີນໄປ ຫລື ມີອາຫານຫນ້ອຍເກີນໄປເຮັດໃຫ້ເກີດມີນ້ຳຕານໃນເລືອດຕ່ຳຫລາຍ
ການຮຽນຮູ້ໄປນຳກັນ	ການຝຶກຝົນຊຶ່ງນັກຮຽນເປັນຄົນເຂົ້າຮ່ວມຈິງຈັງ
ຮະຫວ່າງບຸກຄົນ	ຄວາມສັມພັນຮະຫວ່າງບຸກຄົນ
ໃສ່	ລຳໃສ່
ພິກບັ້ນຄົນບໍ່ໄດ້	ສະພາບການທີ່ບໍ່ສາມາດປ່ຽນຄົນໄປໃສ່ແບບທີ່ມັນເປັນມາແຕ່ກ່ອນໄດ້
ການແຍກ	ການແຍກອອກຈາກຄົນອື່ນ

J

ບ່ອນຕໍ່	ພາກສ່ວນຂອງຮ່າງກາຍບ່ອນທີ່ກະດູກສອງອັນຕໍ່ເຂົ້າໃສ່ກັນ, ເຊັ່ນວ່າ ຫົວເຂົ້າ, ຂີ້ມື, ແລະ ແຂນສອກ
---------	---

K

L

ຮິມຊ່ອງຄອດຜູ້ຍິງ	ບ່ອນພັບຂອງຫນັງຢູ່ທາງເຂົ້າຂອງອະວັຍຍະວະເພດຍິງ
ການຊັກເຄື່ອງ	ການຊັກເຄື່ອງ, ການອົບເຄື່ອງ, ການລຶດເຄື່ອງ, ແລະ ການແປງເຄື່ອງ ແລະ ຜ້າຢູ່ບ່ອນທີ່ຖືກໃຊ້ໂດຍລູກຄ້າ ຫລື ການຊ່ວຍເຫລືອລູກຄ້າທີ່ຈະປະຕິບັດພາລະກິດເຫລົ່ານີ້
ແບບວິທີຂອງການຮຽນຮູ້	ຫົນທາງທີ່ບຸກຄົນໃຊ້ຄວາມຮູ້ສຶກທາງຮ່າງກາຍຂອງເຂົາເຈົ້າທີ່ຈະຮຽນຮູ້
ຮອຍແປ້ວ	ປາກບາດ
ຍົກ	ຍົກຂຶ້ນ, ຍ້າຍ
ເສັ້ນເອິ້ນ	ເສັ້ນແຫນ້ນຫນາຂອງເນື້ອຕິດກັນທີ່ມັກກະດູກໃສ່ກັນ
Linen	ຜ້າຝູຕຽງ, ຜ້າປົກຕຽງ, ຊົບຫມອນ, ຜ້າເຊັດມື ແລະ ຜ້າເຊັດຫນ້າ

ການເຄື່ອນຍ້າຍ	ຄົນໃດຄົນນຶ່ງເຄື່ອນຍ້າຍແນວໃດ
ນ້ຳມັນລໍລິນ	ສານ, ເຊັ່ນວ່າເປໂທຣລຽມແຈລລີ, ກລີເຊຣິນ ຫລື ຄຣິມເປັນ, ຖືກໃຊ້ເພື່ອຈະເຮັດໃຫ້ຫນ້າ ພຽງສິນ ຫລື ປຽກຊຸມ ແລະ ເພື່ອຈະລຸດຜ່ອນການສຽດສີກັນ ຫລື ການຄັບຄາຍ
ລໍລິນ	ເພື່ອຈະເຮັດໃຫ້ມື້ນ ຫລື ກ້ຽງ

M

Mandatory Reporter	ບຸກຄົນທີ່ຖືກຕີຄວາມໝາຍໂດຍກົດໝາຍໃຫ້ລາຍງານການຮົບກວນທີ່ນ່າສົງສັບ, ການບໍ່ຫົວຊານໍາ ຫລື ເມື່ອຜູ້ໃຫຍ່ທີ່ອອນແອໄດ້ຖືກສວຍໂອກາດດ້ານການເງິນ
ຂາດອາຫານ	ສະພາບທີ່ເປັນຜົນອອກມາຈາກການບໍ່ກິນອາຫານໃຫ້ພຽງພໍ ຫລື ການບໍ່ກິນອາຫານທີ່ມີ ພະລານານັ້ນ
ການຈັດແຈງອາຫານ	ລວມເອົາການວາງແຜນຄາບອາຫານ ແລະ ອາຫານພິເສດ, ການຈັດແຈງຄາບເຂົ້າສໍາລັບ ລູກຄ້າທີ່ບໍ່ສາມາດເຂົ້າຮວມນໍາໄດ້, ແລະ ການທໍາຄວາມສະອາດຫລັງຈາກຄາບອາຫານ
Medication administration	ການເອົາຢາໃສ່ປາກຂອງລູກຄ້າ ຫລື ການເອົາຢາໃສ່ຕາ, ຫູ, ຜິວຫນັງ, ຫລື ພາກສ່ວນໃດ ພາກສ່ວນນຶ່ງຂອງຮ່າງກາຍຂອງເຂົາເຈົ້າ. ອັນນີ້ສາມາດຖືກເຮັດໄດ້ໂດຍ RN, LPN ຫລື ສະມາຊິກຄອບຄົວເທົ່ານັ້ນ. RN ຍັງຈະແຕ່ງຕັ້ງພາລະຫນ້າທີ່ອື່ນນີ້ໃຫ້ NAC, NAR ຜູ້ທີ່ມີຄຸນນະຈຸດທິ ແລະ HCA ທີ່ຖືກຢັ້ງຢືນກໍໄດ້
Medication assistance	ເພື່ອຈະຊ່ວຍລູກຄ້າໃຫ້ໃຊ້ຢາຂອງເຂົາເຈົ້າໂດຍການປະຕິບັດຕາມນໍາ “ສິ່ງທີ່ຖືກຕ້ອງ ຫ້າຢ່າງ”. ອັນນີ້ລວມເອົາການຊີ້ນໍາ, ການຍື່ນກອງຢາໃຫ້ເຂົາເຈົ້າ, ການເປີດກອງຢາ, ການໃຊ້ແນວຊ່ວຍເຫລືອ ຫລື ການວາງຢາໃສ່ມືຂອງລູກຄ້າ
Medication Route	ທິນທາງທີ່ຢາໄດ້ຖືກໃຊ້, ເຊັ່ນວ່າທາງປາກ, ທາງຜິວຫນັງ, ທາງຮູກິ້ນ, ທາງຊອງຄອດຜູ້ຍິງ, ທາງຫາຍໃຈເຂົ້າ, ຫລື ທາງສັກເຂົ້າ
ການກົດຂີ່ຂົ່ມເຫັງທາງຈິດໃຈ	ການເຮັດໃຫ້ເກີດມີຄວາມເຈັບປວດທາງຈິດໃຈ ຫລື ຄວາມອຸກອັ່ງໂດຍເຈດຕະນາ
ການເຈັບປ່ວຍທາງຈິດໃຈ	ພະຍາດໃນສະມອງທີ່ສະທ້ອນເຖິງຄວາມຄິດ, ຄວາມຮູ້ສຶກ, ຫລື ການປະພຶດ
ສາມາດເຮັດໄດ້ຕາມໃຈ	ສາມາດທີ່ຈະຄິດໄດ້ຢ່າງແຈ້ງ ແລະ ມີເຫດຜົນ
ສິ່ງມີຊີວິດນ້ອຍທີ່ສຸດ	ບັກເທເຣັຽທີ່ຖືກຜະລິດອອກມາຈາກພະຍາດ, ຫລື ສິ່ງທີ່ມີຊີວິດ, ທີ່ນ້ອຍເກີນໄປທີ່ຈະຖືກມອງເຫັນໄດ້ດ້ວຍຕາເປົ່າ ແລະ ຈະເຫັນໄດ້ດ້ວຍກ້ອງສອງຈຸນລະທັດເທົ່ານັ້ນ
ການເຄື່ອນທີ່	ຄວາມສາມາດທີ່ຈະຍ່າງ ແລະ ເຄື່ອນຍ້າຍໄປມາ
ເຄື່ອງຊ່ວຍນໍາການເຄື່ອນທີ່	ເຄື່ອງທີ່ຈະຊ່ວຍລູກຄ້າໃຫ້ຍ່າງ ແລະ ເຄື່ອນຍ້າຍໄດ້ງ່າຍກວ່າເກົ່າ, ເຊັ່ນວ່າໄມ້ຄ້ອນເທົ່າ ຫລື ແນວພາຍາງ
ຂີ້ມູກ	ນ້ຳຫນຽວ, ປຽກທີ່ຖືກເຮັດອອກມາທາງໃນຂອງດັງ ແລະ ພາກສ່ວນອື່ນໆຂອງຮ່າງກາຍ
ເນື້ອຫຸ້ມບາງ	ຜິວຫນັງບາງໆທີ່ເຮັດຂີ້ມູກອອກມາເພື່ອຈະປ້ອງກັນຫນ້າພຽງທາງໃນຂອງຮ່າງກາຍ (ເຊັ່ນວາດັງ ແລະ ປາກ)
ຣະບົບກ້າມເນື້ອ	ກ້າມເນື້ອ, ຊຶ່ງເຮັດໃຫ້ພາກສ່ວນຂອງຮ່າງກາຍເຫນັງຕົງ
ກ້າມເນື້ອຫົວໃຈຕາຍ	ຫົວໃຈວາຍ



N

NPO	ບໍ່ມີຫຍັງທາງປາກ, ບໍ່ມີອາຫານ ຫລື ເຄື່ອງດື່ມກິນເຂົ້າໂດຍທາງປາກ
ການຕໍ່ສູ້ຂອງຮ່າງກາຍຕາມ ທັມມະຊາດ	ທາດສານທາງນອກ ແລະ ທາງໃນຢູ່ໃນຮ່າງກາຍທີ່ຊ່ວຍທຳລາຍເຊື້ອໂຮກ (ເຊັ່ນວ່າຜົວ ຫນັງ, ແຊລ໌ເລືອດຂາວ, ສານນຳກິດຢູ່ໃນທ້ອງ)
ປະລະເລີຍ ແລະ ການລະເລີຍ	ທີ່ຈະປະຕິເສດ ຫລື ບໍ່ເອົາການບົວຮະບັດທີ່ຈຳເປັນ ຫລື ສິ່ງຈຳເປັນຂອງຊີວິດໃຫ້
ຍ່າງບໍ່ໄດ້	ບໍ່ສາມາດຍ່າງໄດ້
ບໍ່ແມ່ນປ່ອນທາງປາກ	ການສະແດງອອກມາບໍ່ແມ່ນທາງປາກ, ພາສາຂອງຮ່າງກາຍ, ການສະແດງສື່ຫນ້າ, ແລະ ການສະແດງດ້ວຍມື
ຄວາມສົມບູນທັມມະດາ	ການດຳເນີນການຂອງການແກ້ຕົວລົງຕາມທັມມະດາຊຶ່ງລວມເອົາການປ່ຽນແປງທີ່ຄາດ ໄວ້ລ່ວງຫນ້າໄດ້ໃນທາງທີ່ຮ່າງກາຍທຳງານ
ການແຕ່ງຕັ້ງນາຍຫມໍ	ເມື່ອເວລາ RN ແຕ່ງຕັ້ງພາລະກິດການເບິ່ງແຍງຜູ້ເຖົ້າໃຫ້ NAC ແລະ NAR ຜູ້ທີ່ມີນາຍຫມໍທີ່
ອາຫານ	ທາດສານຕ່າງໆທີ່ຜິດ ແລະ ສັດຕ້ອງການເພື່ອຈະມີຊີວິດຢູ່ ແລະ ເຕີບໂຕ
ອາຫານການກິນ	ການດຳເນີນການຂອງການເອົາອາຫານເຂົ້າ ແລະ ການໃຊ້ອາຫານຂອງຮ່າງກາຍ

O

ຕູ້ຍ	ມີນ້ຳຫນັກຫລາຍເກີນໄປ
ການຈິດບັນຫີກກ່ຽວກັບບັນຫາ	ການຂຽນຄວາມຈິງລົງໄປເທົ່ານັ້ນ
ສັງເກດການສັງເກດເບິ່ງ	ທີ່ຈະຈອບແນມເບິ່ງການປ່ຽນແປງໃນສະພາບການ
Ombudsman	ຄົນຜູ້ທີ່ສະນັບສະນູນສຳລັບສິດທິຂອງລູກຄ້າຢູ່ໃນສະຖານທີ່ປິ່ນປົວຮະຍະຍາວ
ຄຳຖາມທີ່ປິດລົງດ້ວຍເປີດກວ້າງ	ຄຳຖາມທີ່ຕ້ອງມີການອະທິບາຍ ຫລື ການສົນທະນາກັນ
ທາງປາກ	ທຸກໆຢ່າງທີ່ກ່ຽວກັບທາງປາກ
ອະນາມັຍປາກ	ການທຳຄວາມສະອາດແຂ້ວ, ປາກ, ແລະ ຟັນແຂ້ວ
ອະວັຍຍະວະ	ພາກສ່ວນຂອງຮ່າງກາຍທີ່ປະຕິບັດຫນ້າທີ່ບາງຢ່າງ, ເຊັ່ນວ່າສະມອງ, ກະເພາະອາຫານ, ແລະ ປອດ
ສິ່ງມີຊີວິດ	ສິ່ງທີ່ມີຊີວິດຢູ່ທຸກໆຢ່າງ
ໂຮກກະດູກຜ່ອຍ	ສະພາບພະຍາບານຊຶ່ງວ່າກະດູກກາຍເປັນຜ່ອຍ ແລະ ແຕກຫັກງ່າຍຍ້ອນການຂາດເຂີນ ທາດຄາລຊຽມ ຫລື ໄວຕາມິນ D ຫລື ການປ່ຽນແປງໃນຮີໂມນ

P

ຄວາມໄວ	ຄວາມໄວຊຶ່ງແນວໃດແນວນຶ່ງໄດ້ຖືກເຮັດ
ການເປັນອັມມະພາດ	ການສູນເສັຽຄວາມສາມາດທີ່ຈະເຫນັງຕົງພາກສ່ວນຂອງຮ່າງກາຍ
ໂຮກຮະວາດຮະແວງ	ສະພາບທີ່ບຸກຄົນຄິດວ່າສິ່ງໃດສິ່ງນຶ່ງບໍ່ດີຈະເກີດຂຶ້ນ ຫລື ວ່າບຸກຄົນຢາກຈະທຳຮ້າຍ ເຂົາເຈົ້າ

ໂຮກອັມມະພາດທາງລຸ່ມ	ການເປັນອັມມະພາດຈາກແອວລົງໄປ
ການເວົ້າຫລໍ່ຄືນ	ເວົ້າຄຳເວົ້າຄືນໃນຄຳເວົ້າຂອງທ່ານເອງ
ໂຮກພາຣິນເຊິນ Parkinson's	ພະຍາດຂອງຮະບົບສູນກາງເສັ້ນປະສາດທີ່ຂະຍາຍຕົວຢ່າງຊ້າໆ ແລະ ກໍ່ໃຫ້ເກີດມີກ້າມເນື້ອແຂງ, ສັນສາຍ, ເວົ້າສຽງສັ່ນ ແລະ ມີຄວາມອອນແອ
ເຊື້ອໂຮກ	ເຊື້ອໂຮກຕ່າງໆທີ່ເຮັດໃຫ້ເປັນພະຍາດ
Pericare	ການລ້າງແລະເຊັດບໍລິເວນອະວັຍຍະວະເພດ ແລະ ກິນຂອງຮ່າງກາຍ; ຍັງຖືກເອີ້ນອີກວ່າແມ່ນການບິວຮະບັດຮະຫວ່າງອະວັຍຍະວະ ແລະ ກິນ
ການບິວຮະບັດຮະຫວ່າງອະວັຍ ຍະວະເພດ ແລະ ກິນ	ບໍລິເວນອະວັຍຍະວະເພດ; ໃນຜູ້ຊາຍ, ມັນລວມເອົາໂຄຍ ແລະ ຫຳ; ໃນຜູ້ຍິງ, ມັນລວມ ເອົາຝາແຕດ ແລະ ຫີ
ການບໍລິການເບິ່ງແຍງສ່ວນຕົວ	ພາລະກິດທີ່ຖືກເຮັດເພື່ອຈະຊ່ວຍລູກຄ້ານຳກິຈກັມການດຳຮົງຊີວິດປະຈຳວັນ ແລະ ການດຳຮົງຊີວິດທີ່ຈຳເປັນປະຈຳວັນ
ອະນາມັຍສ່ວນຕົວ	ການທຳຄວາມສະອາດ ແລະ ການແຕ່ງຕົວຂອງບຸກຄົນ, ລວມທັງການບິວຮະບັດຜິມ, ແຂ້ວ, ແຂ້ວປອມ, ການແຖຫນວດ, ແລະ ການຕັດເລັບ
ການຊັກນ້ອຍ	ການຊັກນ້ອຍທີ່ເຊິ່ງບໍ່ແມ່ນຜິມມາຈາກການເສັຽສະຕິ
ໂຮກປອດບວມ	ການຕິດເຊື້ອຂອງປອດ, ອາການລວມເອົາການຖີ່ຄົງໄວ້, ການຮູ້ສຶກຫນາວ ແລະ ການໄອ
Positioning	ທ່າທາງວ່າບຸກຄົນຖືກປະໄວ້ຢ່າງເໝາະສົມແນວໃດເມື່ອເວລານຶ່ງຢູ່ ຫລື ນອນຢຽດລົງ
ທ່າທາງ	ທ່າ ຫລື ກິຣິຍາທ່າທາງຂອງຮ່າງກາຍ
ຄວາມລະມັດລະວັງ	ມາດຕາການທີ່ຖືກເຮັດກ່ອນຫນ້າເພື່ອຈະຫລີກເວັ້ນອັນຕະຣາຍທີ່ອາດຈະເປັນໄປໄດ້
ຄວາມຄິດຮ້າຍໃສ່	ການທຳການຕັດສິນ ຫລື ການເຮັດຄວາມເຫັນໄປໃນທາງບໍ່ດີອອກມາ, ໂດຍສະເພາະ ແລ້ວເມື່ອເຮັດຂຶ້ນມາໂດຍບໍ່ມີຄວາມຄິດ ຫລື ຄວາມຮູ້
ຈຸດເຂັ້ງຕຶງ	ບໍລິເວນຢູ່ໃນຮ່າງກາຍບ່ອນທີ່ກະດູກເຮັດໃຫ້ມີຄວາມເຂັ້ງຕຶງຫລາຍທີ່ສຸດໃສ່ກ້າມເນື້ອ ແລະ ຜິວຫນັງ
Pressure ulcers	ການແຕກແຍກ ຫລື ການບາດເຈັບຂອງຜິວຫນັງຊຶ່ງເກີດມາຈາກຄວາມກົດດັນ ຫລື ການສຽດສຶກັນ ຊຶ່ງເຮັດມີຄວາມເສັຽຫາຍໃຫ້ຜິວຫນັງ ແລະ ກ້າມເນື້ອຢູ່ກ້ອງມັນ
ຄວາມລັບສ່ວນຕົວ	ທີ່ຈະກັ່ນຈາກສາຍຕາເມື່ອຊ່ວຍເຫລືອນຳການເບິ່ງແຍງແລສ່ວນຕົວ ຫລື ບໍ່ເວົ້າເຖິງກ່ຽວ ກັບເຮືອງສ່ວນຕົວຂອງລູກຄ້າ
ການແກ້ໄຂບັນຫາ	ການດຳເນີນການທີ່ຖືກໃຊ້ເພື່ອຈະແກ້ໄຂນຳສະພາບການທີ່ຫຍຸ້ງຍາກ ຫລື ສັບສົນ
ວິທີດຳເນີນການ	ຂັ້ນຕອນທີ່ຖືກຕ້ອງຂອງການກະທຳສິ່ງໃດສິ່ງນຶ່ງ
ແບບນັກວິຊາການ	ການສະແດງກິຣິຍາທ່າທາງອອກມາທີ່ໃຫ້ກຽດ, ສົມຄວນ, ແລະ ແບບກິຈການຄ້າຢູ່ບ່ອນ ເຮັດວຽກ
ຂອບເຂດວຽກງານ	ຂອບເຂດເໝາະສົມໃນຄວາມສັມພັນຂອງວຽກງານ
ການເປັນແບບນັກວິຊາການ	ການປະຕິບັດຕາມມາດຕະຖານສູງຂອງການປະພຶດສ່ວນຕົວ
ອົງຄະທຽມ	ພາກສ່ວນຂອງຮ່າງກາຍທຽມເຊັ່ນວ່າຂາ, ແຂນ, ນິມ, ຫລື ຕາ
Protective barriers	ສິ່ງປົກຄຸມເພື່ອປ້ອງກັນການຕິດຕໍ່ມາຂອງເຊື້ອໂຮກເຊັ່ນວ່າຊິບມີ, ຫນ້າກາກ, ແວ່ນຕາ ຫລື ເສື້ອຄຸມ. ຍັງຖືກເອີ້ນອີກຄືກັນວ່າແມ່ນອຸປະກອນປ້ອງກັນສ່ວນຕົວ ຫລື PPE
ທາງດ້ານຈິດໃຈ	ກ່ຽວພັນນຳຈິດໃຈຂອງບຸກຄົນ



ທາງດ້ານຈິດສັງຄົມ	ກ່ຽວພັນນໍາຄວາມຢູ່ດີມີຜຽງທາງດ້ານຄວາມຮູ້ສຶກ, ຈິດໃຈ, ແລະ ສັງຄົມຂອງບຸກຄົນ
ກ່ຽວກັບປອດ	ອ້າງອີງເຖິງປອດ
ຊີບພະຈອນ	ການເຕັ້ນຂອງເສັ້ນເລືອດຊຶ່ງເກີດມາຈາກການຫົດຕົວຂອງຫົວໃຈໃນເວລາມັນປໍ້າເລືອດ

Q

ພາວະຜອນຂ້າມມະພາດ	ການເປັນອັມມະພາດຈາກຄໍລິງມາ
------------------	---------------------------

R

ຊ່ວງຮະຍະຂອງການເຫນັງຕີງ	ຂີ້ຕໍ່ສາມາດເຫນັງຕີງໄດ້ຫລາຍເທົ່າໃດ
ກະນາດພັກພື້ນ	ການປົວແປງຄວາມສາມາດທາງຮ່າງກາຍ ແລະ/ຫລື ຈິດໃຈຂອງບຸກຄົນ
ການລາຍງານ	ການຕິດຕໍ່ສື່ສານຮາຍຮະອຽດສໍາຄັນ
ແຫລ່ງຊ່ວຍເຫລືອ	ການບໍຣິການ ແລະ ຮາຍຮະອຽດທີ່ມີໄວ້ໃຫ້
ຄວາມນັບຖື	ການເຮັດນໍາຄົນໃດຄົນນຶ່ງດ້ວຍຄວາມນັບຖື
ການຫາຍໃຈ	ການຫາຍໃຈ, ລວມທັງການຫາຍໃຈເຂົ້າ, ຫລື ການດູດອາກາດເຂົ້າ, ແລະ ການຫາຍໃຈອອກ, ຫລື ການເອົາອາກາດອອກ
ຮະບົບການຫາຍໃຈ	ກຸ່ມຂອງອະວັຍຍະວະຂອງຮ່າງກາຍທີ່ປະຕິບັດໜ້າທີ່ຂອງການຫາຍໃຈ; ຮະບົບນໍາເອົາອອກ ຊຶ່ງຢືນເຂົ້າໄປໃນຮ່າງກາຍ ແລະ ເອົາຄາຣບອນດ້າຍອອກຊາຍດ້ອອກໄປຖິ້ມ
Restraint	ອຸປະກອນ ຫລື ການກະທໍາທີ່ມັດກຸມ, ຫລື ການຈຳກັດການເຫນັງຕີງຂອງລູກຄ້າ. ການໃຊ້ສິ່ງໃດສິ່ງນຶ່ງເພື່ອຈະມັດກຸມແນ່ນພິດກິດໝາຍ
ສິດທິ	ມາດຕະຖານຂອງຄວາມຍຸຕິທັມ, ກິດໝາຍ, ແລະ ສິນທັມ, ຕົວຢ່າງແມ່ນສິດທິຕໍ່ຄວາມເປັນຄວາມລັບສ່ວນຕົວ ແລະ ສິດທິທີ່ຈະປະຕິເສດການປິ່ນປົວພະຍາບານ
ບົດບາດ	ສິ່ງທີ່ບຸກຄົນຄາດວ່າຈະເຮັດ ແລະ ຈະບໍ່ເຮັດ
ສິ່ງເຮັດປະຈຳ	ຕາຕະລາງເວລາ ຫລື ຫົນທາງການກະທໍາແນວໃດແນວນຶ່ງ

S

ອັນຕະຮາຍຂອງຄວາມປອດພ້ຍ	ສະພາບທີ່ເປັນອັນຕະຮາຍ ຫລື ອຸປະສັກຕໍ່ຄວາມປອດພ້ຍ
ພະຍາດແຊລມອນແນລາ	ບັກເທເຣັຽທີ່ຖືກກິນເຂົ້າໄປໂດຍຜ່ານອາຫານ ຫລື ນໍ້າປິນເປື້ອນເຮັດໃຫ້ເກີດມີການຕິດເຊື້ອໂຮກໃນລໍາໃສ່ນ້ອຍ
Sanitize	ເພື່ອຈະທໍາຄວາມສະອາດ ແລະ ຂ້າເຊື້ອໂຮກ
ການຜະລິດນໍ້າ	ເພື່ອຈະຜະລິດ ແລະ ປ່ອຍນໍ້າອອກມາ
ຢູ່ປະຈຳທີ່	ວິຖີການດໍາເນີນຊີວິດຊຶ່ງລວມເອົາແຕ່ກິຈກັມທາງຮ່າງກາຍເບົາໆທີ່ພົວພັນນໍາຊີວິດແຕ່ລະວັນທັມມະດາ
ການຊັກຢ້າໝູ	ການທໍາງານບໍ່ປົກກະຕິຂອງສະມອງຊຶ່ງກໍ່ໃຫ້ເກີດມີການຊັກ
Self Directed Care	ເມື່ອເວລາລູກຄ້າຢູ່ໃນເຮືອນຊຶ່ງນໍາຜູ້ໃຫ້ການເບິ່ງແຍງແລສ່ວນຕົວພຽງແຕ່ເພື່ອຈະຊ່ວຍເຂົາເຈົ້ານໍາພາລະໜ້າທີ່ກ່ຽວພັນນໍາສຸຂະພາບເທົ່ານັ້ນ. ອັນນີ້ບໍ່ຕ້ອງມີການແຕ່ງຕັ້ງຈາກນາຍໝໍ

ປະສາດສັມຜັດ	ກ່ຽວພັນນຳຍານຂອງການເບິ່ງ, ການຝັງສຽງ, ການຈັບບາຍ, ການຊົມຮິດຊາດ, ແລະ ການດົມກິ່ນ
-------------	---



ສະລຸບຄວາມການບໍລິການ	ພາກສ່ວນນຶ່ງຂອງແຜນການປົນປົວຂອງກົມ DSHS ຊຶ່ງບັນທຶກຮາຍຮະອຽດການຕິດຕໍ່, ຕາຕະລາງເວລາຂອງຜູ້ເບິ່ງແຍງດູແລ, ແລະ ຈຸດເປົ້າໝາຍຂອງລູກຄ້າ
ການຮີບກວນທາງເພດ	ການສັ່ນຜັດທາງເພດທີ່ບໍ່ຕ້ອງການໃນທຸກໆຈຸດແບບ
ເຮືອງເພດ	ລັກສະນະສະເພາະ ຫລື ຄວາມຮູ້ສຶກກ່ຽວພັນກັບການສົມສູ່ທາງເພດ
ການຕື່ນຕົກໃຈ	ຖານະຂອງການລົ້ມລົງຍ້ອນຜົນມາຈາກຈຳນວນຂອງເລືອດ ແລະ ຄວາມກົດດັນຂອງເລືອດ ລຸດລົງ, ໂດຍທົ່ວໄປແລ້ວເກີດມາຈາກການບາດເຈັບຮ້າຍແຮງເຊັ່ນວ່າອາການຕົກເລືອດ ຫລື ໄຟໃຫມ້ຢູ່ຫລາຍພາກສ່ວນຂອງຮ່າງກາຍ; ຍັງອາດຈະເປັນຜົນມາຈາກການຕົກໃຈ ຫລື ຄວາມເຈັບປວດໄດ້ອີກຄືກັນ
ຜົນຂ້າງຄຽງ	ຜົນສະທ້ອນຂອງຢາ ຫລື ການບຳບັດທີ່ບໍ່ປາດຖະນາສຳລອງ ຫລື ຕາມທັມມະດາ
ຮະບົບໂຄງຮ່າງກະດູກ	ກະດູກ ແລະ ບ່ອນຕິດຕໍ່ຮະຫວ່າງກະດູກຊຶ່ງໃຫ້ໂຄງຮ່າງສຳລັບຮ່າງກາຍ
ຜິວຫນັງ	ອະວັຍຍະວະຂອງຮ່າງກາຍທີ່ປົກຄຸມຮ່າງກາຍ ແລະ ປ້ອງກັນມັນ, ປະກອບດ້ວຍເນື້ອຫລາຍຊັ້ນ
Skin breakdown	ຮອຍແດງ, ບ່ອນເສັຽຫາຍ ຫລື ແຕກແຕງຂອງຜິວຫນັງຕ່າງໆ ເຮັດໃຫ້ມີການສ່ຽງຕໍ່ການຕິດເຊື້ອໂຮກ ແລະ ການບາດເຈັບຕໍ່ໄປ
ການປົວຮະບັດຜິວຫນັງ	ການລ້າງໃຫ້ສະອາດ ແລະ ການປ້ອງກັນຜິວຫນັງ
ຄວາມສົມບູນຂອງຜິວຫນັງ	ຜິວຫນັງທີ່ປາດສະຈາກບາດແຜແນວໃດ
ແຜ່ນເລື່ອນ	ແຜ່ນເລື່ອນທີ່ຖືກໃຊ້ເພື່ອຈະເຄື່ອນຍ້າຍບຸກຄົນຖ້າຫາກວ່າມັນບໍ່ມີໂອກາດທີ່ຈະມີການ ບາດເຈັບໃນກະດູກສັນຫລັງ, ຍັງຖືກເອີ້ນອີກວ່າແຜ່ນເລື່ອນຍ້າຍ
ເສັ້ນປະສາດໃນຫລັງ	ອະວັຍຍະວະໃຫຍ່ອັນນຶ່ງຂອງຮະບົບເສັ້ນປະສາດ, ມັນຢູ່ໃນກະດູກສັນຫລັງ ແລະ ນຳເອົາຂ່າວສານຈາກສະມອງໄປສູ່ພາກສ່ວນອື່ນໆຂອງຮ່າງກາຍ, ແລະ ຈາກພາກສ່ວນຂອງຮ່າງກາຍກັບຄືນໄປຫາສະມອງ; ມັນຍັງຖືກເອີ້ນອີກຄືກັນວ່າແຜ່ນກະດູກຫລັງ
ວິນຍານ	ທີ່ກ່ຽວພັນນຳວິນຍານ ຫລື ຈິດວິນຍານ, ສັກສິດ, ຫລື ສາສະນາ
ຂີ້ກະເທີຖິ່ນອອກມາ	ຂີ້ກະເທີໄອອກມາຈາກປອດ
ຄວາມລະວັງມາດຕະຖານ	ພາກປະຕິບັດທີ່ຖືກຮັບເອົາໄດ້ຖືກໃຊ້ເພື່ອຈະຫລີກເວັ້ນເຊື້ອໂຮກທີ່ຖືກແພ່ຜ່າຍຜ່ານເສັ້ນ ເລືອດ, ນ້ຳຂອງຮ່າງກາຍ, ຜິວຫນັງຢູ່ນອກໂຕ ຫລື ຂີ້ມູກ
ຜ້າພັນບາດຂ້າເຊື້ອໂຮກ	ຜ້າປົກປ້ອງກັນ, ບໍ່ມີເຊື້ອໂຮກ, ໃສ່ບ່ອນບາດເຈັບ
ການຂ້າເຊື້ອໂຮກ	ການດຳເນີນການທຳລາຍແມ່ພະຍາດນ້ອຍທັງໝົດ, ລວມທັງແຊລລິບັນ
ກະດູກຫນ້າເອິກ	ກະດູກນົມ
ຂີ້	ອຸດຈາຣະ, ການຂັບຖ່າຍອຸດຈາຣະ
ຊ່ອງເປີດນ້ອຍໆ	ຊ່ອງເປີດເຮັດເອົາທີ່ຕິດຕໍ່ການຜ່ານຮ່າງກາຍອອກໄປຂ້າງນອກ; ເຊັ່ນວ່າໂຄໂລສໂຕມີ, ແຕຣກີໂອໂຕມີ, ອາຍລີໂອໂຕມີ ຫລື ຢູໂຣສໂຕມີ
ຄວາມຕົງຄຽດ	ສະພາບການ ຫລື ຄວາມຄິດຕ່າງໆທີ່ເຮັດໃຫ້ທ່ານຫນັກໃຈ, ໃຈຮ້າຍ, ຫລື ກະວົນະວາຍ

ເສັ້ນເລືອດຕັນໃນສະມອງ	ການລະເບີດ ຫລື ການຕັນໃນເສັ້ນເລືອດຢູ່ໃນສະມອງເຮັດໃຫ້ພາກສ່ວນຂອງສະມອງຂາດ ການຫມູນວຽນຂອງເລືອດ, ຍັງຖືກເອີ້ນອີກຄືກັນວ່າແມ່ນສະມອງແຕກ
ການບັນທຶກທັສນະສ່ວນຕົວ	ການຂຽນລົງໄປຄວາມຮູ້ສຶກສ່ວນຕົວຂອງທ່ານ, ຄວາມປະທັບໃຈ, ຫລື ການຜູກຄວາມຫມາຍ
ອາການ	ຫລັກຖານຂອງພະຍາດ, ການເຈັບປ່ວຍ ຫລື ສະພາບເຈັບປ່ວຍ

T

ອຸນຫະພູມ	ການວັດແທກອາຍຸອຸ່ນ
ເສັ້ນເອິ້ນ	ເສັ້ນແຫນ້ນຫນາຂອງເນື້ອຕິດກັນທີ່ມັດກ້າມເນື້ອໃສ່ພາກສ່ວນຂອງຮ່າງກາຍອື່ນໆ
ການຮັກສາໂຮກ	ຢາ ຫລື ກິຈກັມທີ່ຊ່ວຍເຫລືອຄົນໃດຄົນນຶ່ງໃຫ້ຝັກຟື້ນ ຫລື ຫາຍປ່ວຍ
ເຄື່ອງວັດອຸນຫະພູມ	ເຄື່ອງມືສຳລັບການວັດແທກອຸນຫະພູມ
ສຽງສູງຕໍ່າ	ສຽງ ຫລື ຣະດັບສຽງຂອງຄຳເວົ້າທີ່ທ່ານເວົ້າອອກມາ
ເຄື່ອງມື	ເທັກນິກ ຫລື ສິ່ງຂອງທີ່ຊ່ວຍທ່ານສຳເຣັດພາລະກິດ
ແນວເປັນພິດ	ທາດສານເປັນພິດ, ສາມາດຖືກເຮັດອອກມາໂດຍບັກເທເຣັຽ, ແລະ ເຮັດໃຫ້ມີການເຈັບປ່ວຍ ຫລື ເປັນພະຍາດ
ສາຍແອວຍ້າຍ/ສາຍແອວພາຍ່າງ Transfer belt/gait belt	ສາຍແອວໃສ່ອ້ອມແອວເພື່ອຈະຊ່ວຍໃນການຍ້າຍໄປມາ ຫລື ການຍ່າງ
ແຜ່ນຍ້າຍ	ແຜ່ນແປທີ່ເຮັດໃຫ້ຄົນເລື່ອນຈາກຫນ້າພຽງຣະດັບພຽງບ່ອນນຶ່ງໄປຫາອິນບ່ອນນຶ່ງ
Transfers	ການຍົກຍ້າຍບຸກຄົນຈາກບ່ອນນຶ່ງໄປຫາອີກບ່ອນນຶ່ງ; ຕົວຢ່າງວ່າຈາກຕຽນອນໄປຫາ ຕັງນັ່ງລືອກ
ສິ່ງຜ່ານ	ການກະທຳຂອງການຂົນສົ່ງສິ່ງໃດສິ່ງນຶ່ງຈາກຄົນນຶ່ງ ຫລື ບ່ອນນຶ່ງໄປຫາອີກບ່ອນນຶ່ງ
ການຕິດຕາມໄປຫາການ ປິ່ນປົວພະຍາບານ	ການຕິດຕາມໄປນຳ ແລະ/ຫລື ການຂົນສົ່ງລູກຄ້າໄປຫາຫ້ອງການຂອງທ່ານຫມໍ່ຢູ່ໃນເຂດ ທ້ອງຖິ່ນ ເພື່ອຈະໄດ້ຮັບການກວດ ຫລື ການປິ່ນປົວພະຍາບານ
ໂຮກປອດແຫ້ງ (TB)	ພະຍາດແຜ່ຜ່າຍທາງອາກາດທີ່ເກີດມາຈາກບັກເທເຣັຽ, ສະທ້ອນເຖິງປອດໂດຍສະເພາະ
ເນື້ອງອກ	ການເຕີບໂຕຜິດປົກກະຕິຢູ່ໃນ ຫລື ຢູ່ເທິງຮ່າງກາຍ; ບໍ່ສາມາດເປັນອັນຕະຣາຍ, ຫລື ຮ້າຍແຮງ. ເນື້ອງອກຮ້າຍແຮງຍັງຖືກເອີ້ນອີກວ່າແມ່ນ “ໂຮກມະເລງ”

U

ຫມົດສະຕິ	ບໍ່ຮູ້ສຶກຕົວ, ບໍ່ສາມາດທີ່ຈະຕອບຂານ
ຄວາມລະມັດລະວັງທົ່ວໄປ	ມາດຕາການຂອງຄວາມປອດພັຍທີ່ຖືກໃຊ້ເມື່ອເວລາເຮັດນຳເລືອດ ຫລື ນ້ຳຂອງຮ່າງກາຍ
ການກວດເບິ່ງນ້ຳຍ່ຽວ	ການກວດນ້ຳຍ່ຽວຢູ່ຫ້ອງວິຈິຍສຳລັບບຸດປະສົງຂອງການກວດພະຍາດ
ແນວຍ່ຽວໃສ່	ຖັງບັນຈຸທີ່ຖືກໃຊ້ສຳລັບການຍ່ຽວ
ທໍ່ຍ່ຽວ	ທໍ່ສອດເວົ້າໄປໃນພິກຍ່ຽວເພື່ອຈະຮະບາຍນ້ຳຍ່ຽວອອກມາ



ບໍ່ສາມາດທີ່ຈະອິດກັນຍ່ຽວໄດ້	ຄວາມບໍ່ສາມາດທີ່ຈະຄວບຄຸມການທຳງານຂອງພິກຍ່ຽວ
ຣະບົບການຍ່ຽວ	ກຸ່ມຂອງອະວັຍຍະວະລວມຊຶ່ງມີຫນ້າທີ່ຈະເຮັດນ້ຳຍ່ຽວ ແລະ ເທອອກມາຈາກຮ່າງກາຍ
ອຸ່ງທາງແລ່ນຂອງນ້ຳຍ່ຽວ	ອະວັຍຍະວະຂອງຮ່າງກາຍທີ່ຜະລິດ ແລະ ຣະບາຍນ້ຳຍ່ຽວອອກໄປ, ລວມເອົາຫມາກໄຂ່ຫລັງ, ທໍ່ປັດສະວະຜູ້ຊາຍ, ພິກຍ່ຽວ, ແລະ ທໍ່ປັດສະວະຜູ້ຍິງ
ການຕິດເຊື້ອໂຮກໃນທໍ່ຍ່ຽວ (UTI)	ການຕິດເຊື້ອໂຮກຂອງພາກສ່ວນນຶ່ງ ຫລື ຫລາຍພາກສ່ວນ ຫລື ທໍ່ລຳລຽງນ້ຳຍ່ຽວ, ອາດຈະບໍ່ມີອາການ
ການຍ່ຽວ	ການດຳເນີນການກຳຈັດນ້ຳຍ່ຽວຈາກພິກຍ່ຽວ
ນ້ຳຍ່ຽວ	ນ້ຳເສັຽຈາກຫມາກໄຂ່ຫລັງ

V

ຄຸນຄ່າ	ການປະພຶດ ຫລື ປະເພນີອັນໃດອັນນຶ່ງທີ່ຖືກເຫັນວ່າສຳຄັນ
ເສັ້ນເລືອດ	ເສັ້ນເລືອດທີ່ສຶດສິ່ງເລືອດໄປຫາຫົວໃຈ
ປາກເປົ່າ	ຄຳເວົ້າທີ່ລົມກັນ
ກະດູກສັນຫລັງ	ກະດູກຂອງສັນຫລັງ
ເຊື້ອວາຍຮັສ	ສິ່ງມີຊີວິດທີ່ເຮັດພະຍາດອອກມາ, ທີ່ຮູ້ຈັກກັນຫນ້ອຍທີ່ສຸດ
ການວາດພາບເບິ່ງ	ການເຫັນແນວໃດແນວນຶ່ງຢູ່ໃນໃຈຂອງທ່ານ
ຄວາມບົກພ່ອງໃນການເບິ່ງ	ການເປັນຕາບອດ ຫລື ການເສັຽສາຍຕາ
ຖ່າຍເປົ່າ	ຍ່ຽວ
ການຮາກອອກ	ການຮາກສິ່ງຢູ່ໃນກະເພາະອາຫານອອກຈາກປາກ
ອ່ອນແອ	ເຈັບປວດ, ຈຽງຫົວ, ຫລື ໂຈມຕີໄດ້ງ່າຍໆ
ຜູ້ໃຫຍ່ອ່ອນແອ	ບຸກຄົນທີ່ມີອາຍຸ 60 ປີ, ຫລື ແກ່ກວ່າ, ຜູ້ທີ່ບໍ່ສາມາດບົວຣະບັດຕົນເອງໄດ້ຍ້ອນຄວາມເສັຽອົງຄະດ້ານການທຳງານ, ຈິດໃຈ ຫລື ຮ່າງກາຍ; ຫລື ຜູ້ທີ່ມີອາຍຸ 18 ປີ ຫລື ແກ່ກວ່າຜູ້ທີ່: ອາສັຍຢູ່ໃນເຮືອນຄອບຄົວຜູ້ໃຫຍ່, ເຮືອນກິນນອນ, ຫລື ສະຫຼາມທີ່ເບິ່ງແຍງຜູ້ເຖົ້າ; ໄດ້ຮັບການບໍຣິການເບິ່ງແຍງດູແລສ່ວນຕົວຢູ່ໃນເຮືອນຂອງເຂົາເຈົ້າເອງ; ມີຄວາມເສັຽອົງຄະດ້ານການຈະເຣີນເຕີບໂຕ; ຫລື ບໍ່ມີຄວາມສາມາດເຮັດວຽກໄດ້

W

ແນວພາຍ່າງ	ແນວຊຸ້ມຂູ່ທີ່ຖືກໃຊ້ສຳລັບການຍ່າງ
ນ້ຳຫນັກ	ການວັດແທກຄວາມຫນັກ
ຕັ້ງນິລີ	ຕັ້ງນັ່ງຖືກຕິດຕັ້ງໃສ່ລີ້
ຟືນດັງໄຟ	ການຜ່າຕັດ, ການກຸ່ອງກັນຂຶ້ນ ຫລື ການອິນຟິນໃຫ້ລູກຄ້າ ເມື່ອເວລາຟືນດັງໄຟເປັນແຫລ່ງມາແຫລ່ງດຽວຂອງນ້ຳມັນເຊື້ອເຟັງສຳລັບອາຍຸອຸ່ນ ຫລື ການຄົວກິນ, ແມ່ນຈຳກັດໃສ່ຟືນດັງໄຟຢູ່ໃນເຮືອນ ແລະ ບໍ່ລວມເອົາເລືອຍເປັນໄສ້ ຫລື ກິກໄມ້ລົມລົງ
ບາດແຜ	ຮອຍແຕກແຫງຕ່າງໆໃນຜິວຫນັງ ຫລື ອະວັຍຍະວະ